
 

 

PROTOKÓŁ NR I/2024 

z sesji inauguracyjnej Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 7 maja 2024 r. oraz z dnia 9 maja 2024 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Iwona Warkocka – Wójt Gminy  

• Karol Żukowski – Zastępca Wójta Gminy  

• Agnieszka Żukowska – Sekretarz Gminy  

• Renata Protasewicz – Skarbnik Gminy  

• Robert Krupa – Radca prawny  

• Izabela Krawczyk – Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej 

• Justyna Krajewska – Dyrektor Zespołu Szkół w Gogolewie 

• Marzena Śmigielska – Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie 

• Anna Pietrzak – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej 

• Anna Kurzawa-Gerczak – Prezes Zarządu Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Dębnicy 

Kaszubskiej 

• Piotr Reszka – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębnicy Kaszubskiej 

• pracownicy Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska 

• mieszkańcy  

Radni nieobecni: Ireneusz Ziółkowski 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie i prowadzenie Sesji, do czasu wyboru Przewodniczącego Rady, przez Radnego 
najstarszego wiekiem obecnego na Sesji. 

2. Stwierdzenie obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady. 

3. Wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego. 

4. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych radnych. 

5. Wręczenie zaświadczenia o wyborze Wójta/Burmistrza/Prezydenta Miasta. 

6. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Wójta/Burmistrza/Prezydenta Miasta. 

7. Wybór Przewodniczącego Rady. 

8. Wybór Wiceprzewodniczącego/cych Rady. 

9. Zakończenie obrad I Sesji Rady. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie i prowadzenie Sesji, do czasu wyboru Przewodniczącego Rady, przez Radnego 
najstarszego wiekiem obecnego na Sesji. 



 

 

2. Stwierdzenie obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady. 

3. Wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego. 

4. Złożenie ślubowania przez nowo wybranych radnych. 

5. Wręczenie zaświadczenia o wyborze Wójta/Burmistrza/Prezydenta Miasta. 

6. Złożenie ślubowania przez nowo wybranego Wójta/Burmistrza/Prezydenta Miasta. 

7. Wybór Przewodniczącego Rady. 

8. Wybór Wiceprzewodniczącego/cych Rady. 

9. Podjęcie uchwały: 

a) w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 

b) w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska, 

c) w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, 

d) w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, 

e) w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

f) w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

g) zmieniającej uchwałę nr XXIV/173/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 września 
2020 roku w sprawie uchwalenia statutu Gminy Dębnica Kaszubska. 

10. Zakończenie obrad I Sesji Rady. 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

I Sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została otwarta o godzinie 11:05 przez Pana Stanisława 

Kiernickiego, radnego najstarszego wiekiem. Otwarcia dokonał w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Dębnica Kaszubska. Przywitał pracowników urzędu, przybyłych gości oraz Radnych Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska. Poinformował, że obrady są rejestrowane i transmitowane za pomocą urządzeń 

nagrywających obraz i dźwięk, które następnie podlegają udostępnieniu na stronie internetowej 

gminy. Na podstawie listy obecności stwierdzono nieobecność jednego radnego elekta Pana 

Ireneusza Ziółkowskiego i stwierdzono prawomocność obrad. 

Ad. 3-4 

Pan Stanisław Kiernicki poprosił Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej Panią Beatę 
Matusik o wręczenie zaświadczeń o wyborze radnym elektom. Po wręczeniu wszystkich zaświadczeń 
przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pan Stanisław Kiernicki przystąpił do składania ślubowania, poprosił wszystkich uczestników sesji 
o powstanie. Poinformował, że odczyta treść roty ślubowania, a każdy z wyczytanych Radnych 



 

 

powinien wypowiedzieć słowo „ślubuję”, a po tym słowie może dodać formułę „tak mi dopomóż 
Bóg”. Radni wyczytywani kolejno z listy obecności złożyli ślubowanie „Wierny Konstytucji i prawu 
Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie 
i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. Pan Stanisław Kiernicki 
podziękował, pogratulował i stwierdził, że Radni, którzy złożyli ślubowanie, objęli mandat Radnego 
Rady Gminy Dębnica Kaszubska.  

Ad. 5-6 

Pan Stanisław Kiernicki poprosił Przewodniczącą Gminnej Komisji Wyborczej Panią Beatę 
Matusik o wręczenie zaświadczenia o wyborze na Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. Po wręczeniu 
zaświadczenia poprosił wszystkich uczestników sesji o powstanie i złożenie ślubowania przez Panią 
Iwonę Warkocką. 

Pani Iwona Warkocka zgodnie z art. 29a ustawy o samorządzie gminnym złożyła ślubowanie 
następującej treści „Obejmując urząd wójta gminy, uroczyście ślubuję, że dochowam wierności 
prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego i pomyślności 
mieszkańców gminy”. Rota ślubowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Ad. 7 

Pan Stanisław Kiernicki przystąpił do kolejnego punktu porządku obrad jak był wybór 
Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska. Przedstawił zasady, na podstawie których radni 
dokonają wyboru przewodniczącego tj.: 

1) Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 
2) Odczytanie zasad głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 
3) Zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy. 
4) Wystąpienia kandydatów. 
5) Przeprowadzenie głosowania tajnego. 

Pan Stanisław Kiernicki poinformował, że osoby chcące kandydować na funkcję Przewodniczącego 
Rady Gminy nie mogą wchodzić w skład komisji skrutacyjnej. Następnie poprosił o zgłaszanie osób do 
pracy w komisji skrutacyjnej. 

Radny Bartłomiej Tutak zaproponował radnego Adama Kryckiego i radnego Jarosława Kowalczyka. 
Radni wyrazili zgodę na udział w pracach komisji. 

Radny Marian Batóg zaproponował radnego Mateusza Szerlowskiego. Radny nie wyraził zgody na 
udział w pracach komisji. 

Radny Mateusz Szerlowski zaproponował radnego Bartłomieja Tutaka. Radny nie wyraził zgody na 
udział w pracach komisji.  

Radny Bartłomiej Tutak zaproponował radnego Rafała Knittera. Radny wyraził zgodę na udział 
w pracach komisji. 

Pan Stanisław Kiernicki stwierdził zgłoszenie trzech radnych, wymaganą ilość do pracy w komisji. 
Wobec tego przystąpił do odczytania projektu postanowienia proceduralnego w sprawie powołania 
Komisji Skrutacyjnej, stanowiącego załącznik nr 2 do protokołu. Zapis postanowienia zawiera 
instrukcję przeprowadzenia głosowania tj. komisja skrutacyjna przeprowadza odrębne głosowanie 
nad każdą zgłoszoną kandydaturą, według kolejności zgłoszonych kandydatur. Przewodniczącym 
Rady Gminy zostanie wybrany kandydat, który jako pierwszy uzyskał wymaganą bezwzględną 
większość głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym. 



 

 

Pan Stanisław Kiernicki przystąpił do głosowania nad postanowieniem proceduralnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania postanowienie proceduralne zostało podjęte. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (13): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Wioleta Jabłońska, Stanisław 
Kiernicki, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Mateusz Szerlowski 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Postanowienie proceduralne otrzymało nr 1/2024 i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Pan Stanisław Kiernicki zarządził przerwę w celu ukonstytuowania się komisji skrutacyjnej. Przerwa 
trwała w godzinach 11:26 – 11:36. 

Po przerwie Pan Stanisław Kiernicki poprosił Komisję Skrutacyjną o odczytanie zasad głosowania. 

Radny Adam Krycki Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zapoznał z uchwałą Komisji Skrutacyjnej 
z wyboru przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Następnie zapoznał radnych z zasadami głosowania i poprosił o zgłaszanie kandydatów na 
Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

Radna Kinga Schorzman zgłosiła radnego Bartłomieja Tutaka. Radny wyraził zgodę na kandydowanie. 

Radny Marian Batóg zgłosił radnego Mateusza Szerlowskiego. Radny wyraził zgodę na 
kandydowanie. 

Radna Elżbieta Stawicka zgłosiła radną Kingę Schorzman. Radna nie wyraziła zgody na kandydowanie. 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Komisja Skrutacyjna stwierdziła zamknięcie listy kandydatów. 

Kandydaci zabrali głos w kolejności zgłoszenia. 

W godzinach 11:43 – 11:59 trwała przerwa w obradach, w celu przygotowania kart do głosowania. 

Po przerwie Komisja Skrutacyjna przystąpiła do głosowania tajnego. Przed przystąpieniem do 
głosowania urna na głosy została sprawdzona i zaplombowana. Następnie Radni byli wyczytywani 
z listy obecności. Każdemu z Radnych została wręczona karta do głosowania. Na podstawie art. 25a 
ustawy z samorządzie gminnym radny Bartłomiej Tutak wyłączył się z głosowania. Po oddaniu 
wszystkich głosów zarządzona została przerwa w celu przeliczenia głosów i sporządzenia protokołu.  

W godzinach 12:06 – 12:13 trwała przerwa w obradach. 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Adam Krycki odczytał protokół Komisji 
Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania wyboru na Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska sporządzony na sesji w dniu 7 maja 2024 r., stanowiący załącznik nr 6 do protokołu. Karty 
z głosowania stanowią załącznik nr 7 do protokołu. 



 

 

Odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania wyboru na 
Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska było równoznaczne z przyjęciem uchwały, której 
projekt stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr I/1/2024 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Pan Stanisław Kiernicki pogratulował i przekazał dalsze prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak podziękował za wybór i ogłosił przerwę. 

W godzinach 12:17 – 12:26 trwała przerwa w obradach. 

Po przerwie przystąpiono do dalszej realizacji porządku obrad. 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak przystąpił do kolejnego punktu porządku obrad 
jak był wybór Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska. Przedstawił zasady, na 
podstawie których radni dokonają wyboru przewodniczącego tj.: 

1) Powołanie Komisji Skrutacyjnej. 
2) Odczytanie zasad głosowania przez Komisję Skrutacyjną. 
3) Zgłaszanie kandydatów na funkcję Przewodniczącego Rady Gminy. 
4) Wystąpienia kandydatów. 
5) Przeprowadzenie głosowania tajnego. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że osoby chcące kandydować na 
funkcję Przewodniczącego Rady Gminy nie mogą wchodzić w skład komisji skrutacyjnej. Następnie 
poprosił o zgłaszanie osób do pracy w komisji skrutacyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zaproponował ten sam skład co w przypadku wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska tj. radnego Adama Kryckiego, radnego Jarosława 
Kowalczyka, radnego Rafała Knittera. Radni wyrazili zgodę na udział w pracach komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak stwierdził zgłoszenie trzech radnych, wymaganą ilość 
do pracy w komisji. Wobec tego przystąpił do odczytania projektu postanowienia proceduralnego 
w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej, stanowiącego załącznik nr 10 do protokołu. Zapis 
postanowienia zawiera instrukcję przeprowadzenia głosowania tj. komisja skrutacyjna przeprowadza 
odrębne głosowanie nad każdą zgłoszoną kandydaturą, według kolejności zgłoszonych kandydatur. 
Wiceprzewodniczącym Rady Gminy zostanie wybrany kandydat, który jako pierwszy uzyskał 
wymaganą bezwzględną większość głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 
rady, w głosowaniu tajnym. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak przystąpił do głosowania nad postanowieniem 
proceduralnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania postanowienie proceduralne zostało podjęte. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Wioleta Jabłońska, Stanisław 
Kiernicki, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0)  



 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Postanowienie proceduralne otrzymało nr 2/2024 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził przerwę w celu ukonstytuowania się komisji 
skrutacyjnej. Przerwa trwała w godzinach 12:31 – 12:35. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poprosił Komisję Skrutacyjną o odczytanie 
zasad głosowania. 

Radny Adam Krycki Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej zapoznał z uchwałą Komisji Skrutacyjnej 
z wyboru Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Następnie zapoznał radnych z zasadami głosowania i poprosił o zgłaszanie kandydatów na 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zgłosił radną Kingę Schorzman. Radna wyraziła zgodę 
na kandydowanie. 

Radny Marian Batóg zgłosił radnego Mateusza Szerlowskiego. Radny wyraził zgodę na 
kandydowanie. 

W związku z brakiem dalszych zgłoszeń Komisja Skrutacyjna stwierdziła zamknięcie listy kandydatów. 

Kandydaci zabrali głos w kolejności zgłoszenia. 

W godzinach 12:41 – 12:49 trwała przerwa w obradach, w celu przygotowania kart do głosowania. 

Po przerwie Komisja Skrutacyjna przystąpiła do głosowania tajnego. Przed przystąpieniem do 
głosowania urna na głosy została sprawdzona i zaplombowana. Następnie Radni byli wyczytywani 
z listy obecności. Każdemu z Radnych została wręczona karta do głosowania. Na podstawie art. 25a 
ustawy z samorządzie gminnym radna Kinga Schorzman wyłączył się z głosowania. Po oddaniu 
wszystkich głosów zarządzona została przerwa w celu przeliczenia głosów i sporządzenia protokołu.  

W godzinach 12:55 – 12:59 trwała przerwa w obradach. 

Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej radny Adam Krycki odczytał protokół Komisji 
Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania wyboru na Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
Dębnica Kaszubska sporządzony na sesji w dniu 7 maja 2024 r., stanowiący załącznik nr 14 do 
protokołu. Karty z głosowania stanowią załącznik nr 15 do protokołu. 

Odczytanie protokołu Komisji Skrutacyjnej z ustalenia wyników głosowania wyboru na 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Dębnica Kaszubska było równoznaczne z przyjęciem uchwały, 
której projekt stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr I/2/2024 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził przerwę w obradach. Przerwa trwała 
w godzinach 13:04 – 13:05. 



 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że został utworzony klub 
radnych „Wspólna droga”, przewodniczącym klubu jest Bartłomiej Tutak, I zastępcą Marcel Formela, 
II zastępcą Adam Krycki. Do klubu mogą przystąpić inni radni. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o zmianę porządku obrad 
poprzez dodanie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 
Gminy Dębnica Kaszubska, w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych 
Rady Gminy Dębnica Kaszubska, w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, w sprawie powołania 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, zmieniającej uchwałę nr XXIV/173/2020 Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska z dnia 30 września 2020 roku w sprawie uchwalenia statutu Gminy Dębnica Kaszubska. 
Projekty uchwał stanowią odpowiednio załączniki nr 18, 19, 20, 21, 22. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Michał Budzich, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Mateusz Szerlowski, 
Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (3): Marian Batóg, Kamil Horuń, Elżbieta Stawicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad zatwierdzeniem 
zmienionego porządku obrad. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (11): Michał Budzich, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Mateusz Szerlowski, 
Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (3): Marian Batóg, Kamil Horuń, Elżbieta Stawicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził przerwę w obradach, która trwała 
w godzinach 13:11 – 13:45. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że przedstawione projekty 
uchwał wymagają sprawdzenia pod względem formalnym, wobec tego przerwa w obradach potrwa 
do godz. 15:00. 

Posiedzenie wznowiono o godzinie 15:34. 



 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o zmianę 
porządku obrad zgodnie z przytoczoną propozycją. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (12): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał 
Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Mateusz Szerlowski, 
Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (1): Elżbieta Stawicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Kamil Horuń 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak w związku z dokonaniem zmian w treści projektów 
uchwał zarządził przerwę w celu wydrukowania i przekazania materiałów dla radnych. 

Przed przerwą Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że z uwagi na zaplanowane zebranie 
wiejskie w Łabiszewie i wyborami sołtysa sołectwa Łabiszewo nie może dalej uczestniczyć w sesji. 

Przerwa w obradach trwała w godzinach 15:37 – 15:57. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o przyjęcie projektów uchwał 
z pkt. 9 a, b c, d po zmianach w przedłożonym Radnym tekście. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

ZA (10): Michał Budzich, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman,  Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (1): Elżbieta Stawicka 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Marian Batóg, Kamil Horuń 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

Podczas głosowania nieobecny był radny Mateusz Szerlowski. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o dodanie do porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej oraz projektu uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Następnie poddał go pod 
głosowanie. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2 

ZA (11): Michał Budzich, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Mateusz Szerlowski, 
Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (1): Elżbieta Stawicka 



 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Marian Batóg, Kamil Horuń 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu 

Ad. 9, a) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Dębnica Kaszubska, 
po zmianach, stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Jako pierwsza głos zabrała radna Elżbieta Stawicka zadając pytanie z jakiego powodu wskazano 
wysokość wynagrodzenia zapisaną w uchwale. Każdy chce jak najlepiej zarabiać, aby godnie żyć. 

Udzielono odpowiedzi, że ustawodawca wskazał tzw. „widełki” dolną i górną stawkę wynagrodzenia. 
Jednym z postanowień przedwyborczych było obniżenie wynagrodzenia wójta. Gmina jest gminą 
mniejszą aniżeli miasto np. Olsztyn. Zaproponowane wynagrodzenia pozwoli na godne życie, może 
ono ulec zwiększeniu, po pozytywnej ocenie. 

Radny Marian Batóg zapytał z czego wynika negatywna ocena pracy wójta, dopiero dziś złożyła 
ślubowanie. Kontrole nie wykazały nieprawidłowości. Radny nie zgodził się z zapisami uzasadnienia.  

Udzielono odpowiedzi, że każdy ma prawo do subiektywnej oceny pracy wójta i złożyć stosowny 
projekt uchwały. Z oceną zgodził się klub radnych. 

Radny Mateusz Szerlowski poprosił o przedstawienie konkretnych przykładów prowadzących do 
negatywnej oceny, decyzje, kontrole. Czy uzasadnienie jest subiektywną oceną. Chce znać powody, 
dla których ma podjąć decyzje o obniżeniu wynagrodzenia z etatowej pracy. Wybór na wójta jest 
adekwatną oceną pracy. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak udzielił odpowiedzi, że był to postulat podczas 
kampanii. Niewystarczająca współpraca z mieszkańcami. Można zapoznać się z protokołami komisji.  

Radny Michał Budzich poinformował, że być może były słabe punkty, ale większość ludzi wybrała Ją 
na wójta. Nie chce głosować za uchwałą, która nie zawiera konkretów. Nie wie czy oszczędność około 
niespełna 2 tys. zł ma poprawić budżet gminy. W skali pozyskanych kwot i wykonanych inwestycji 
czuje zażenowanie o obniżeniu pensji. Szukając oszczędności jako pierwszy podejmie decyzję 
o zrzeczeniu się diet i przekazaniu ich na szczytne cele. Nie zagłosuje za tą uchwałą. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że maksymalne uposażenie powinno 
być za wybitną pracę. Ustawodawca dał „widełki”, aby móc regulować wysokość.  

Radny Marcel Formela poinformował, że prezydent Warszawy zarabia 21 tys. zł w 2022 roku, 
minister zarabia 15 tys. zł, z ostatniego oświadczenia wynika, że Pani Wójt zarobiła 58 tys. zł, 
a w Czarnej Dąbrówce 38 tys. zł. Propozycja to także głos wyborców. 

Radny Mateusz Szerlowski poinformował, że dyskusja nie tylko jest o wysokości, ale również 
o samym uzasadnieniu. Przytoczonych danych nie ma w uzasadnieniu, to uzasadnienie pójdzie 
w świat. Nie wszyscy się na to zgadzają. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że radni powinni korzystać z możliwości 
złożenia wniosku formalnego, aby pozostali mogli wyrazić opinię o jakiejś propozycji. Dany projekt 
uchwały można uzupełnić o przemyślenia, zdania bądź zaproponować nową treść. Następnie zapytał 



 

 

czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos. W związku z brakiem zgłoszeń zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (8): Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian 
Piszko, Kinga Schorzman, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (5): Marian Batóg, Michał Budzich, Kamil Horuń, Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Stanisław Kiernicki 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu 

Uchwała otrzymała nr I/3/2024 i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Ad. 9, b) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady 
Gminy Dębnica Kaszubska, po zmianach, stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radna Elżbieta Stawicka zabrała głos i zaproponowała ustanowenie proporcjonalnie obniżonych 
kwot ryczałtu dla wszystkich radnych, niezależnie od pełnionej funkcji. Z czego wynikła różnica 
w wysokościach kwot. Czy Przewodniczący stwierdza, że od samego początku radni nie pracują. Diety 
są obniżone, jednak nie w jednakowej proporcji. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak udzielił informacji, że projektodawca miał na celu 
zmobilizowanie radnych do wytężonej pracy. Radni mogą wstąpić do komisji i być jej 
przewodniczącym. W poprzedniej kadencji odbyła się podwyżka diet radnych. 

Radny Marian Batóg poinformował, że dieta Przewodniczącego Rady została obniżona o 47 zł, dieta 
Wiceprzewodniczącego została obniżona o 30 zł, dla radnych dietę obniżona z 1288 zł do 900 zł. 
W propozycji statutu jest zwiększenie liczby komisji do 6. Wszystkie 8 stanowisk będzie dla 
wygranych. 

Radny Mateusz Szerlowski poinformował, że nie chodzi mu o pieniądze, Przewodniczący Rady będzie 
kojarzony z projektem, w którym innym zabiera, a sobie nie. Radny zaproponował, aby obniżyć 
wszystkim diety, jeżeli szukane są oszczędności. W poprzedniej kadencji zostały podwyższone diety 
każdemu, a tu obniżka jest wybranym. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz poprosiła o doprecyzowanie zapisów paragrafu 3. Czy zapisy 
obniżenia diety o 15% dotyczą również Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącej, a także czy dotyczy 
to każdego spotkania czy niezależnie od liczby spotkań dieta będzie potrącona tylko raz o 15%. 
W poprzedniej uchwale rozpisane było potrącenie proporcjonalnie do ilości posiedzeń. Przy tych 
zapisach Radny może nie uczestniczyć w spotkaniach, a dietę otrzyma, pomniejszoną o 15%.  

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak udzielił informacji, że zapisy dotyczą wszystkich 
radnych, w przypadku nieobecności maksymalne obniżenie jednorazowe wynosi 15%. 

Radny Michał Budzich poinformował, że uchwała jest pozornym ruchem niedoprowadzającym do 
oszczędności. Jest zdania, że radni nie powinni otrzymywać diet. Spotkania organizowane 



 

 

popołudniami pozwolą wykonywać zadania zawodowe i te społeczne. Jest 6 komisji, zaplanowane 
jest, aby objęły funkcję konkretnie zaplanowane osoby. Radni z diet powinni zrezygnować i przekazać 
je na szczytne cele.  

Radny Marcel Formela poinformował, że diety radni mogą przekazać na każdy cel, nie ma potrzeby 
podejmować do tego uchwały. 

Radny Mateusz Szerlowski złożył wniosek formalny o przeniesienie projektu uchwały w sprawie 
ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska do 
omówienia podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został odrzucony. 
Wynik głosowania: ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (5): Marian Batóg, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski 

PRZECIW (9): Michał Budzich, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, 
Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Bartłomiej Tutak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Radny Kamil Horuń poinformował, że poprzednie zapisy uchwały pomniejszały dietę 
w proporcjonalny sposób do ilości spotkań. Przy tej propozycji można nie przychodzić na posiedzenia 
i otrzymywać dietę. 

Radny Kamil Horuń złożył wniosek formalny o zmianę zapisu w par. 3 projektu uchwały w sprawie 
ustalenia zasad przyznawania i wysokości diet dla radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska z 15% na 
50%. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został odrzucony. 
Wynik głosowania: ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (6): Marian Batóg, Michał Budzich, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Elżbieta Stawicka, Mateusz 
Szerlowski 

PRZECIW (8): Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, 
Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Bartłomiej Tutak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

Radny Mateusz Szerlowski złożył wniosek formalny o zmianę zapisów procedowanej uchwały w par. 
1 ust. 2: 1) dla Przewodniczącego Rady Gminy - 1717,84 zł, 2) dla Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 
- 1271,20 zł; 3) Przewodniczącego komisji - 1271,20 zł; 4) dla pozostałych radnych - 1030,70 zł. 



 

 

Radny Jarosław Kowalczyk poprosił o chwilę przerwy przed przejściem do głosowania wniosku 
formalnego. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził przerwę o obradach, która trwała 
w godzinach 17:09 – 17:17. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o zamknięcie 
dyskusji nad procedowanym projektem uchwały, który został poddany pod głosowanie po wniosku 
formalnym radnego Mateusza Szerlowskiego. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został odrzucony. 
Wynik głosowania: ZA: 6, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (6): Marian Batóg, Michał Budzich, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Elżbieta Stawicka, Mateusz 
Szerlowski 

PRZECIW (8): Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, 
Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Bartłomiej Tutak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (10): Michał Budzich, Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, 
Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (3): Kamil Horuń, Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Podczas głosowania nieobecny był radny Marian Batóg. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 9, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (9): Marcel Formela, Wioleta Jabłońska, Stanisław Kiernicki, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, 
Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (5): Marian Batóg, Michał Budzich, Kamil Horuń, Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

Uchwała otrzymała nr I/4/2024 i stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 



 

 

Ad. 9, c) 

Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, po zmianach, stanowi załącznik nr 38 
do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poprosił o opinię czy poszczególni radni mogą zgłaszać 
kandydatury członków Komisji Rewizyjnej i czy nad każdą kandydaturą należy przeprowadzić 
głosowanie. 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że w przypadku podawania każdej osoby musiałaby być 
uchwała, czyli głosowanie. Musiałaby zostać określona ilość członków komisji z góry bądź podczas 
glosowania nad każdą propozycją wyjdzie ilu będzie członków. Aby móc głosować nad uchwałą 
należy wskazać dane radnych. Kandydatów mogą zgłaszać radni, także swoją osobę. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że zostaną poddane propozycje 
członków. Jako Przewodniczący klubu wskazał radnego Marcela Formelę, jako radnego należącego 
do klubu radnych. Zaproponował również radnego Jarosława Kowalczyka i radną Wioletę Jabłońską. 
Radni wyrazili zgodę. Czy z związku z brakiem zgłoszeń do pracy w komisji można pozostawić 
nieobsadzone miejsca tj. wskazanie 5-cio osobowego składu, bez obsadzenia członków. Każdy radny 
musi zasiadać w jakieś komisji. 

Radca Prawny Robert Krupa poinformował, że projektodawca określił w projekcie skład 5-cio 
osobowy. Statut nie określa ilu członków powinna mieć komisja, wobec tego rada określa ilość 
członków. W przypadku chęci dołączenia radnych do pracy w tej komisji, można zmienić treść 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zaproponował radego Michała Budzicha, który 
odmówił. Następnie zaproponował radnego Mariana Batóga, radnego Stanisława Kiernickiego, 
radnego Kamila Horunia, radną Elżbietę Stawicką, radnego Mateusza Szerlowskiego. Radni odmówili 
udziału w pracach komisji. 

Radny Marian Batóg poprosił o udzielenie odpowiedzi, dlaczego nie proponuje pozostałym radnym 
z komitetu przystąpienia do komisji. 

Radny Michał Budzich po uzyskaniu informacji, że może brać udział w pracach kilku komisji, zgłosił się 
do pracy w Komisji Rewizyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o zmianę treści projektu 
uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej poprzez zmianę w par. 1 ust. 1 z liczby 5 radnych na 
4 radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (12): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Wioleta 
Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 



 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Mateusz Szerlowski 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o zmianę treści projektu 
uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej poprzez zmianę w par. 1 ust. 2 tj. 1) Marcel 
Formela; 2) Jarosław Kowalczyk; 3) Wioleta Jabłońska; 4) Michał Budzich. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad złożonym wnioskiem 
formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (12): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Wioleta 
Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Mateusz Szerlowski 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

ZA (11): Michał Budzich, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Wioleta Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław 
Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Marian Batóg, Marcel Formela, Mateusz Szerlowski 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 41 do protokołu 

Uchwała otrzymała nr I/5/2024 i stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Ad. 9, d) 

Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, stanowi załącznik 
nr 43 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził przerwę w obradach, w celu wyboru spośród 
członków Komisji Rewizyjnej Przewodniczącego tej komisji. W godzinach 17:52 – 17:58 trwała 
przerwa w obradach. 

Po przerwie radny Jarosław Kowalczyk poinformował, że członkowie komisji zdecydowali, aby radny 
Marcel Formela został Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o zmianę treści projektu 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej poprzez wskazanie w par. 1, że na 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej został wybrany Radny Marcel Formela. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (12): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Wioleta 
Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Mateusz Szerlowski 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3 

ZA (11): Michał Budzich, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Wioleta Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław 
Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Elżbieta Stawicka, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): Marian Batóg, Marcel Formela, Mateusz Szerlowski 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr I/6/2024 i stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

Ad. 9, e) 

Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, po zmianach, stanowi 
załącznik nr 47 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zaproponował radną Wioletę Jabłońską jako członka 
zgłoszonego przez klub radnych, a także radnego Rafała Knittera i radnego Marcela Formelę. Radni 
wyrazili zgodę. Następnie zaproponował radnego Mariana Batóga – nie wyraził zgody, radnego 
Stanisława Kiernickiego, który wyraził zgodę. Kolejnym zaproponowanym radnym był radny Mateusz 
Szerlowski, radny Kamil Horuń oraz radna Elżbieta Stawicka. Radni nie wyrazili zgody.  

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o zmianę treści projektu 
uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej poprzez zmianę w par. 1 ust. 1 z liczby 5 radnych na 
4 radnych, a także wniosek formalny o zmianę treści projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji poprzez zmianę w par. 1 ust. 2 tj. 1) Wioleta Jabłońska; 2) Marcel Formela; 
3) Rafał Knitter; 4) Stanisław Kiernicki. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad pierwszym wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



 

 

ZA (14): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Wioleta 
Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad drugim wnioskiem formalnym. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Wioleta 
Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 

ZA (14): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Wioleta 
Jabłońska, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr I/7/2024 i stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

Ad. 9, f) 

Projekt uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 
stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził przerwę w obradach, w celu wyboru spośród 
członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Przewodniczącego tej komisji. W godzinach 18:15 – 
18:19 trwała przerwa w obradach. 

Po przerwie radny Marcel Formela poinformował, że członkowie komisji zdecydowali, aby radna 
Wioleta Jabłońska został Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak złożył wniosek formalny o zmianę treści projektu 
uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poprzez wskazanie 
w par. 1, że na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji została wybrana Radna Wioleta 
Jabłońska. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (13): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Rafał 
Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Elżbieta Stawicka, 
Mateusz Szerlowski, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Wioleta Jabłońska 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W wyniku zarządzonego głosowania uchwała została podjęta. 
Wynik głosowania: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1 

ZA (13): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Stanisław Kiernicki, Rafał 
Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, Elżbieta Stawicka, 
Mateusz Szerlowski, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Wioleta Jabłońska 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

Uchwała otrzymała nr I/7/2024 i stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak zarządził przerwę w obradach, która trwała 
w godzinach 18:24 – 18:25. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że projekt uchwały 
zmieniający statut jest obszerną zmianą, wobec tego złożył wniosek o przerwanie obrad sesji 
i wznowienie ich w najbliższy czwartek 09.05.2024 r. o godz. 15:30, który wycofał w związku 
z wnioskiem formalnym radnego Michała Budzicha i poddał go pod głosowanie. 

Wniosek formalny radnego Michała Budzicha o przerwanie obrad sesji i wznowienie ich w najbliższy 
czwartek 09.05.2024 r. o godz. 16:00. 

Przed przystąpieniem do głosowania głos zabrał jeden z uczestników sesji, gratulując wygranych 
wyborów. Poinformował, że postara się uczestniczyć w sesji i życzył sukcesów na rzecz pracy gminy. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



 

 

ZA (14): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Wioleta Jabłońska, Stanisław 
Kiernicki, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że sesja zostanie wznowiona 
9 maja 2024 r. o godz. 16:00, w tym samym miejscu. 

 

Dnia 9 maja 2024 r. od godz. 16:12 sesja Rady Gminy Dębnica Kaszubska została wznowiona. W tym 
dniu w sesji uczestniczyli: 

• 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Iwona Warkocka – Wójt Gminy  

• Karol Żukowski – Zastępca Wójta Gminy  

• Agnieszka Żukowska – Sekretarz Gminy  

• Renata Protasewicz – Skarbnik Gminy  

• Robert Krupa – Radca prawny  

Radni spóźnieni: Mateusz Szerlowski  

Radni nieobecni: Ireneusz Ziółkowski 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że zmiana statutu podyktowana jest 
umożliwienie Komisji Rewizyjnej większego zakresu uporządkowania wytycznych i uprawnień 
komisji. Otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Podczas dyskusji nad projektem uchwały, w brzmieniu zaproponowanym przez projektodawcę, radni 
na bieżąco zadawali pytania do uwag zawartych przez radcę prawnego. Projekt z uwagi stanowi 
załącznik do nr 57 do protokołu. 

Radca prawny Robert Krupa poinformował, że do zmian statutu, według Jego opinii, powinna zostać 
powołana komisja, a także przeprowadzone konsultacje, jako że statut dotyczy zarówno radnych jak 
i wszystkich jednostek, które powinny mieć możliwość wypowiedzieć się nad nim. Nad 
zaproponowaną zmianą pracowało kilku prawników. Uwagi wniesione do zapisów podlegają 
dyskusji.   

− dlaczego usunięto zapis przedstawiana sprawozdania Wójta z odrębnym uwzględnieniem 
działalności Zastępcy Wójta, w jaki sposób móc prosić o przedstawienie informacji o działalności 
zastępcy wójta – przekroczenie uprawnień, radni, komisja kontroluje działalność wójta, nie 
pracownika. Można poprosić o udzielenie informacji czym w danym okresie zajmował się zastępca 
lub inny kierownik w interpelacji, zapytaniu lub na bieżąco podczas sesji, 

− czy przed podjęciem poprzedniego statutu została powołana komisja statutowa, ile razy się 
spotkała, czy były prowadzone konsultacje z innymi jednostkami – komisja statutowa została 



 

 

powołana, nie udało się skutecznie zwołać spotkania, wobec tego rozwiązano komisję, a prace 
trwały podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji lub sesjach, 

W godzinach 16:31 – 16:38 trwała przerwa w obradach. 

Po przerwie głos zabrał uczestnik sesji, pogratulował wygranych wyborów radnych, wójtowi. 
Mieszkańcy powinni zainteresować się pracami rady gminy. Przy współpracy powinni się bardziej 
zaangażować. Mieszkańcy oczekują jaśniejszych działań rady. Zaoferował pomoc i życzył przyjemnych 
obrad. 

O godzinie 16:45 na sesje dołączył radny Mateusz Szerlowski. 

− wykreślenie zapisu § 19f. ust. 5, dlaczego jest to przekroczenie kompetencji i w jaki sposób można 
zwrócić się o pomoc specjalisty – przekroczenie kompetencji z uwagi na to, że uzyskanie opinii 
rzeczoznawcy to już przekazanie kompetencji kontrolnej, które posiada komisja, narzędzi do pracy 
udziela wójt, zapisy innych ustaw nie określają możliwości zasięgania opinii, komisja ma badać 
stan faktyczny, 

− Wójt zawiadamia radnych o terminie, miejscu i porządku obrad organów uchwałodawczych 
jednostek pomocniczych gminy w terminie co najmniej 3 dni przed ich odbyciem, z tego co 
wiadomo urząd wie o każdym zebraniu, ogłoszenia są na BIP-ie – nie wszystkie zebrania 
organizowane są przez wójta. Przy wyborach wójta, ustalaniu funduszu sołeckiego te zebrania 
odbywają się z inicjatywy wójta. 

− zaproponowano pracę nad statutem nad każdym z punktów,  

− zaproponowano powołanie komisji ds. osób starszych, z uwagi na starzejące się społeczeństwo, 

− zaproponowano rozbicie obecnego zapisu „Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych” 
na „Komisja Oświaty, Kultury i Sportu” i „Komisja Spraw Społecznych”, 

− zadano pytanie o możliwość organizacji posiedzeń komisji poza urzędem gminy np. świetlicy 
wiejskiej – technicznych przeszkód nie ma, jeżeli będzie zapis w uchwale, po skutecznym zwołaniu 
komisji, 

− przerwa w obradach i przerwanie obrad, do kompetencji Przewodniczącego Rady Gminy należy 
organizacja krótkiej przerwy w czasie obrad, a organizacja przerwy w obradach musi zostać 
poddana pod głosowanie – przerwa w obradach należy do kompetencji przewodniczącego, 
a przerwanie sesji to kompetencja rady, odroczenie posiedzenia na inny termin, 

Radny Marcel Formela zaproponował pracę nad statutem w komisjach i złożył wniosek formalny. 

W godzinach 17:26 – 17:32 trwała przerwa w obradach. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poddał pod głosowanie wniosek formalny Radnego 
Marcela Formeli o wycofanie pkt. 9e (9g) z porządku obrad i przekazanie projektu uchwały 
zmieniającej do prac w Komisji Rewizyjnej i Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

W wyniku zarządzonego głosowania wniosek został przyjęty. 
Wynik głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0 



 

 

ZA (14): Marian Batóg, Michał Budzich, Marcel Formela, Kamil Horuń, Wioleta Jabłońska, Stanisław 
Kiernicki, Rafał Knitter, Jarosław Kowalczyk, Adam Krycki, Sebastian Piszko, Kinga Schorzman, 
Elżbieta Stawicka, Mateusz Szerlowski, Bartłomiej Tutak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0)  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Radna Elżbieta Stawicka zaproponowała organizację sesji w godzinach popołudniowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak poinformował, że plan pracy i harmonogram 
w najbliższym czasie zostanie niezmieniony. Następnie radni wspólnie wypracują plan. 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy Bartłomiej Tutak o godzinie 17:54, po wyczerpaniu porządku 
obrad, zakończył sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

 

 
Protokołowała: 
Emilia Konopka 
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